
Beszámoló – Tudományos Biztos 

Szakács Dávid 

2011. 10. 11. – 2011.11.29. 

Időrendi bontás: 

október 21 – EHÖK Tudományos Bizottság 

november 10. – Tudományos Csoport ülés 

november 19. – TTK HÖK Vezetőképző 

november 25. – KolHÖK Vezetőképző 

Tisztségtől független delegáltságok: 

október 12. – Biológiai Intézet Intézeti Tanács 

október 19. – Kari Tanács 

november 9. – Biológiai Intézet Intézeti Tanács 

november 15. – BioSzaCs ülés 

november 16. – Kari Tanács 

Szöveges beszámoló: 

A legutóbbi küldöttgyűlés óta leginkább azzal foglalkoztam, hogy a már rövid távon 

eredményekkel kecsegtető projekteket elindítsuk. Ezek a projektek a következők: 

• kari hallgatói tudományos honlap indítása 

• tudományos ismeretterjesztő cikkek írása illetve íratása 

• kapcsolatfelvétel a szakkollégiumokkal és közös projektek indítása 

• kapcsolatfelvétel a TDK programok vezetőivel, az egységes kari TDK konferencia 

lehetőségének körbejárása 

• egyeztetés a tudománykommunikáció a természettudományban MSc szak oktatóival, 

olyan projektek körvonalazása, amelyek segítségével tudománykommunikáció 

mesterszakos hallgatókat lehet a Tudományos Csoport munkájába bevonni. 

 

A honlappal kapcsolatban ott tartunk, hogy a megfelelő doménnévre vadászunk. A 

legvagányabb a tudomany.elte.hu lenne, ez azonban foglalt. Az illetékesek nem válaszolnak, 

így nem tudunk velük arról beszélni, hogy átadják-e nekünk. Szeretném a honlapot még idén 

elindítani, ezért december első hetének végéig mindenképpen le kell foglalni egy domént. Ha 



a honlappal indításával kapcsolatban felpörögnek az események, akkor kell a tartalmak 

összegyűjtésével és a cikkek írásával/íratásával kapcsolatban is rákapcsolni. 

 

A cikkek felelősét sikerült már megtalálni a kémia, környezettudomány, és a geológia 

(geofizika, meteorológia) szakterületeken. Ezúton is kérem azoknak a szakterületeknek a 

képviselőit és koordinátorait, ahol még hiányzik a felelős (fizika, matematika, biológia, 

geográfia), hogy segítsenek a legmegfelelőbb embert megtalálni. 

Van lehetőségünk még idén összeállítani egy Nyúz tudományos különszámot is. Ehhez 

most keressük a témákat és a cikkírókat. Ha valaki kedvet érez a kedves olvasók közül, 

jelentkezzen cikkírónak! ☺ 

 

A KolHÖK vezetőképző tudományos szekciójában két olyan ötletet is bedobtam a kalapba, 

amik Tudományos Csoport ülésen merültek fel, és viszonylag kis szervezői munkával lehetne 

a szakkollégiumoknak a campusokon megjelenést biztosítani. Az egyik, hogy a 

szakkollégiumok települjenek ki a campusokra a nyílt napokon, és reklámozzák a 

tevékenységüket. A másik, hogy meglevő szakkollégiumi konferenciákat a sokszor kevéssé 

alkalmas kollégiumi helyszínekről el lehetne hozni a campusokra. Mindkét ötlet tetszett a 

szakkollégiumi alelnöknek. Remélem, hogy ez még csak a kezdet, és a szakkollégiumok 

tapasztalatát és a mi közvetlen kapcsolatunkat az összes hallgatóval valamilyen formában 

sikerül egyesíteni. 

 

Az egységes kari TDK konferencia szervezésének lehetőségét eddig Horváth Ákosnak, a kari 

TDT titkárának és Vellai Tibornak, a Biológus TDK vezetőjének vetettem fel személyesen. 

Nekik tetszik az ötlet, és úgy tűnik, hogy komoly akadálya nincs a megvalósításnak, így az 

elképzelések finomítása után az összes szakterületi TDK vezetőjének is prezentálni lehet az 

ötletet. Felmerült, hogy valamilyen hallgatói felmérést is érdemes csinálni, hogy a hallgatók 

is jónak tartják-e a kezdeményezést. Ha ennek az eredménye is az ötletet támogató lesz, az 

erősítené a kezdeményezést. 

 

A tudománykommunikáció a természettudományban MSc oktatóival zajlanak az 

egyeztetések. Legutóbb konkrét tárgyakhoz konkrét projektekre, feladatokra tettem 

javaslatokat, amiken a hallgatóik dolgozhatnának. Erre a levélre most várom a választ. 



 

A legutóbbi Tudományos Csoport ülésen részletesen megvitattuk a rendszeres 

tudományos ösztöndíj pályázatokkal kapcsolatos tapasztalatokat, valamint a pályázati kiírás 

és a pontrendszer megváltoztatására eddig felmerült javaslatokat. A megbeszélés alapján 

egy komplett javaslat csomagot fogunk kidolgozni, ami elfogadása esetén remélhetőleg jobb 

mankót fog szolgáltatni a pályázatok összeállításához, valamint igazságosabb és 

következetesebb pontozást fog lehetővé tenni. 

Fogadóóráim két alkalom kivételével megtartottam. Csak az EHÖK Tudományos Bizottság 

ülése és a KolHÖK vezetőképzője tudott a megjelölt időpontokban távol tartani a halitól. 

A legutóbbi Küldöttgyűlés óta sikerrel lebonyolítottunk több BreKi programot (délutáni 

előadások, boncolási gyakorlat), valamint újabbakat is sikerült megszervezni, ezeket már 

meg is hirdettük a hallgatóknak. 

Köszönöm mindenkinek, aki segített az eddigi munkában! 

Köszönöm, hogy elolvastad a beszámolóm! 

 Szakács Dávid 
Budapest, 2011. 11.26. Tudományos biztos 
 ELTE TTK HÖK 


